

NOTĂ INFORMATIVĂ
la proiectul hotărârii Guvernului „Cu privire la modificarea punctului 1 din Hotărârea Guvernului nr. 670/2022”

Denumirea autorului și, după caz, a participanților la elaborarea proiectului Proiectul hotărârii Guvernului „Cu privire la modificarea punctului 1 din Hotărârea Guvernului nr. 670/2022” este elaborat de către Ministerul Muncii și Protecției Sociale.
Condițiile ce au impus elaborarea proiectului actului normativ și finalitățile urmărite Prezentul proiect de hotărâre este elaborat întru realizarea prevederilor Legii nr. 1432/2000 privind modul de stabilire și reexaminare a salariului minim și în conformitate cu acordul atins între partenerii sociali. Proiectul de hotărâre este elaborat în scopul reexaminării cuantumului salariului minim pe țară.
Descrierea gradului de compatibilitate pentru proiectele care au ca scop armonizarea legislației naționale cu legislația Uniunii Europene Proiectul hotărârii Guvernului nu conține norme privind armonizarea legislației naționale cu legislația Uniunii Europene, precum și norme incompatibile cu prevederile legislației naționale și ale legislației Uniunii Europene.
Principalele prevederi ale proiectului și evidențierea elementelor noi Potrivit prevederilor Legii nr. 1432/2000 privind modul de stabilire și reexaminare a salariului minim, cuantumul salariului minim se determină în funcție de condițiile economice concrete și de nivelul salariului mediu pe economia națională, precum și de nivelul prognozat al ratei inflației. Cuantumul salariului minim se reexaminează de către Guvern după consultarea prealabilă a patronatelor și sindicatelor, ținându-se cont de modificarea indicelui prețurilor de consum și de evoluția salariului mediu pe economia națională în perioada de referință, de volumul produsului intern brut, de productivitatea muncii, precum și de mărimea valorică a minimului de existență. Astfel, purtându-se consultări și discuții între Guvern, Confederația Națională a Sindicatelor și Confederația Națională a Patronatului, s-a ajuns la o poziție comună pe acest subiect, considerându-se oportun de a stabili cuantumul salariului minim pe țară în mărime de 4000 lei, începând cu 1 ianuarie 2023. Această majorare este argumentată de necesitatea asigurării unei creșteri continue a garanțiilor minime în domeniul salarizării pentru a menține puterea de cumpărare a salariaților și a asigura un mediu concurențial echitabil la nivel regional și internațional, în ce privește utilizarea forței de muncă. Așadar, în temeiul Legii nr. 1432/2000 privind modul de stabilire și reexaminare a salariului minim a fost elaborat prezentul proiect de Hotărâre de Guvern.
Fundamentarea economico-financiară Implementarea prevederilor proiectului nu necesită mijloace financiare din bugetul de stat.
Modul de încorporare a actului în cadrul normativ în vigoare Implementarea prevederilor proiectului nu necesită elaborarea altor acte normative.
Avizarea și consultarea publică a proiectului În scopul respectării prevederilor Legii nr. 239/2008 privind transparența în procesul decizional, proiectul hotărârii Guvernului „privind stabilirea cuantumului salariului minim pe țară” a fost plasat pe pagina web oficială a Ministerului Muncii și Protecției Sociale (www.social@gov.md), directoriul „Transparență”, secțiunea „Proiecte supuse consultărilor publice”. Au avizat pozitiv proiectul: Au avizat pozitiv proiectul cu unele recomandări: Au avizat negativ proiectul
Constatările expertizei anticorupție Proiectul nu conține factori și riscuri de corupție
Consultările expertizei de compatibilitate

Proiectul hotărârii Guvernului nu conține norme privind armonizarea legislației naționale cu legislația Uniunii Europene, precum și norme incompatibile cu prevederile legislației naționale și ale legislației Uniunii Europene.

Constatările expertizei juridice

Constatările altor expertize

Secretar General

Alexandru IACUB